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 מכתבי הערעור בנוגע להחלטת הנהלת הקהילה בנושא דמי הרצינות  -נספח א' 

 עובד בן זאב מנהל הקהילה,  לכבוד:

 חברי הנהלת הקהילה 

 ערעור על החלטת הנהלת הקהילה בנושא "דמי רצינות" הנדון: 

 

שמחתי לראות שהנושא הנ"ל עלה לדיון כבר זמן רב אני מעלה את חוסר ההיגיון בגביית דמי רצינות  

מבני/בנות הזוג של בני הקיבוץ ובני קיבוץ שרוצים להצטרף בגיל מאוחר יותר בפני כל מי שרוצה לשמוע.  

 לדעתי נכון היה לעלות את הנושא הזה לדיון ולשנות אותו כבר לפני שנים רבות. 

 קצת היסטוריה: 

אני לא זוכר בדיוק מתי עברה ההחלטה הזו אני חושב שעוד הייתי נער אבל פעם ראשונה שהשתתפתי בדיון  

בנושא הייתה עם מנהל קהילה דאז איציק ויו"ר הנהלה כלכלית עומרי. הקיבוץ היה אז בתקופה אחרת  

יבוץ בגיל מאוחר  מבחינה כלכלית וההצדקה לדמי הרצינות הייתה שבן/בת קיבוץ ובן/בת הזוג שמגיעים לק

מנצלים את הזמן שלא גרו בקיבוץ בשביל להרוויח כסף )לעשות לביתם אמר איציק( ולכן נכון שיחזירו חלק  

 מהסכום שעשו בעיר הגדולה כאשר הם חוזרים לקולחוז..... 

אני חושב שברור לכולנו שהטיעון הזה גם במידה והיה נכון בתחילת שנות האלפיים )אני חושב שלא( כבר  

לגמרי לא נכון במצבו הכלכלי הנוכחי של הקיבוץ שלנו, בהתחשב בסכומים שעוברים כל שנה לחברים אפילו  

 הצעירים שביננו. 

מאז הנושא מפריע לי. הבאתי אותו בפני מנהלי ומנהלות הקהילה שעברו בתפקיד ולמרות שחלקם ראו  

 היגיון במה שאמרתי לצערי הם לא ראו לנכון לנסות ולשנות את ההחלטה הארכאית הזו עד היום. 

 אז מה לא הגיוני בדמי הרצינות: 

ללא תשלום. קבלתם היא בעצם זכות    20נכון להיום אנחנו מקבלים את בני הקיבוץ לחברות בסביבות גיל 

לא צרכים להראות את   20שניתנת להוריהם בגין היותם חברי קיבוץ, קשה להבין למה בני קיבוץ בגיל 

אתה רציני יותר מגיל   20ומעלה כן צריכים? בגיל  30רצינותם בסכומי כסף גדולים לעומת זאת בני קיבוץ בני  

 ולכן אין צורך להוכיח את רצינותך בכסף?  30

מה גם שאת הכסף הזה בגין בן/בת הקיבוץ או בן/בת הזוג בכל הגילאים ישלמו ברוב המקרים ההורים חברי  

הקיבוץ הוותיקים.... שוב קשה להבין מדוע אנחנו קונסים את ההורים שילדיהם מחליטים לבוא להיות חלק  

 מהקהילה בגיל מאוחר יותר?

 מה זה יוצר:

זה יוצר מצב שתג המחיר לחזור לקיבוץ בחלק מהמקרים פשוט גבוה מידי ולמרות שהם   -אצל בני הקיבוץ

רוצים לחזור הם לא יכולים לעשות זאת )אני מכיר כאלה(.... גם אצל אלה שכן משלמים זה יוצר תחושה  

 שהם לא רצויים כאן וחבל. אבל יותר מזה זה מאוד לא הוגן כלפי הוריהם חברי הקיבוץ הותיקים.

לכאורה נראה לנו למי שחי כאן כבר הרבה זמן שברור שכל אדם באשר הוא אדם יקפוץ   -אצל בני/בנות הזוג

על ההזדמנות לבוא לגור כאן ולהיות חבר בקיבוץ שמיר. לא כך הדבר! לא קל לעבור לגור בתוך קהילה קטנה  

עד  וסגורה שכולם מכירים את כולם ואתה לא, מה גם שהישוב ממוקם בקצה העולם ורחוק מכל מה שהכרת 

היום. כל חברי כמעט )ואני מתאר לעצמי שגם רבים אחרים מחברי הקיבוץ( נפגשו בקושי של לשכנע את  

בן/בת זוגם לבוא לגור בקיבוץ, ההחלטה לעבור לכאן אינה פשוטה ותג המחיר רק הופך אותה לקשה יותר  



 

וללא כל סיבה מוצדקת הרי הקיבוץ אינו זקוק לכסף הזה וברור שהילדים שלכולנו יעמדו במצב הזה בשלב  

 כלשהו.  

 אז מה כן:

נכון שהקיבוץ יעודד את בני הקיבוץ לבוא לגור כאן בכל גיל! לא להעמיד מכשולים בדרכם, זו אחת הזכויות  

החשובות ונהדרות שאנחנו מאפשרים לכל חברי הקיבוץ, שגם ילדיהם יוכלו להיות חברי קיבוץ אין שום  

על מי מהם רק כי בן/בת  סיבה שנפלה את מי שילדיו החליטו בגיל מאוחר לממש את הזכות הזו, או שנקשה 

 .  30הזוג שלהם מעל גיל  

 לסיכום:

אני מבין שהנהלת קהילה לא פסלה את ביטול דמי הרצינות על הסף, אלא החליטה שהדבר יהיה אולי חלק  

מתהליך של שינוי הקליטה בקיבוץ. בזמנו חשבתי שנכון היה לשנות את דמי הרצינות כחלק משינוי הסדר  

יבוץ )זה פשוט  הצעירים אבל הדבר לא קרה. לדעתי אין ממש קשר בין דמי הרצינות לתהליך הקליטה בק

מס( לכן אני מערער על ההחלטה לא לבטל אותם באופן מיידי. אשמח אם הנהלת קהילה תשנה את ההחלטה  

 בעצמה, במידה ולא תשנה אני מבקש להעלות את הערעור למזכירות רחבה בהקדם. 

 תודה על הסבלנות, מי שמכיר אותי לטעון טיעונים זה אחד הדברים האהובים עלי אז נסחפתי קצת......

 אורי ונדרמיר    

       

 

 ערעור על החלטת הנהלת הקהילה בנוגע לדיון בנושא דמי הרצינות 

 הקהילה, להנהלת שלום 

לתקופה בה התקבלה ההחלטה, אך לדעתנו כבר כמה שנים  יתכן שתשלום "דמי הרצינות" היה נכון 

שההחלטה הזו אינה רלבנטית יותר, ובעוד שהקיבוץ אינו באמת מסתמך על כספים המתקבלים מהחברים  

 החדשים, התשלום בעיקר גורם לעוגמת נפש ותחושות לא נעימות בקרב הזוגות הצעירים החוזרים לשמיר. 

, נדהמנו לגלות כי הנהלת  18/12/2022לפני כשבוע, עם קבלת פרוטוקול ישיבת הנהלת הקהילה מתאריך 

הקהילה דחתה את הבאת נושא תשלום "דמי הרצינות" לדיון ציבורי רחב במזכירות הרחבה. אנחנו  

 מערערות על החלטה זו ודורשות להביא את הנושא לדיון במזכירות הרחבה באופן מיידי. 

במידה ונדרש נגיע ונציג את הערעור בפני הנהלת הקהילה, ובכל מקרה נשמח שהנהלת הקהילה תחזור בה  

 מהחלטתה. 

 ויסמן, נטע ברק.-על החתום: דבי וטרמן 

 

 


